

## *Hello, I would like to welcome you!*

My name is **Marc-Oliver Walz**, owner of **WALZ-Science & Education, A.I.P.S.** (Atlantic Institute of Political Science), scientist, researcher and lecturer at various universities. My focus is in the field of international political science, with an emphasis on "geopolitics". I became interested in this because of experience in the military, in the "Foreign Operations Situation Center." My work is on conservative ground and I am committed to critical thinking.

As I strive to improve my work and increase my commitment, today I would like to inform you about my current activities. But why "CORTADO"? I appreciate thinking about new ideas and strategies over a cup of coffee with milk.

Mein Name ist **Marc-Oliver Walz**, Inhaber von **WALZ-Science & Education, A.I.P.S.** (Atlantic Institute of Political Science), Wissenschaftler, Forscher und Dozent an verschiedenen Universitäten. Mein Fokus liegt im Bereich der internationalen Politikwissenschaften, mit dem Schwerpunkt "Geopolitik". Das Interesse dafür erhielt ich aufgrund der Erfahrungen beim Militär, im „Lagezentrum für Auslandseinsätze“. Meine Arbeit findet auf konservativem Boden statt und ich habe mich dem kritischen Denken verschrieben.

Da ich bestrebt bin, meine Arbeit zu verbessern und mein Engagement zu steigern, möchte ich Sie heute über meine aktuelle Tätigkeit informieren. Aber warum "CORTADO"? Ich schätze es, bei einer Tasse Kaffee mit Milch über neue Ideen und Strategien nachzudenken.

### Contents of this edition:

- **New lecture series: "Geopolitical Power Striving and the Consequences"**. Humanity at the end of your civilization? Current and historical reflection on a new understanding"
- **New lecture series: "What We Can Learn from..."** Important people and their role in and for contemporary history
- **News from the A.I..PS. Tenerife:** The »AIPS-Conferences« - Diplomacy- & Democracy Seminars in the spirit of *Perikles* and *Platon*
- **Room with a view:** *Dr. Daniele Ganser* and »**The Nordstream Case**«
- **Timetable:** Current events and lectures

### New lecture series

**"Geopolitical Power Striving and the Consequences"**- Humanity at the end of your civilization? Current and historical reflection on a new understanding

**EN: Geopolitical ambitions** are not a new

### Neue Vorlesungsreihe

**"Geopolitisches Machtstreben und die Folgen"** - Die Menschheit am Ende Ihrer Zivilisation? Aktuelle und historische Reflexion eines neuen Verständnisses

**GE: Geopolitische Ambitionen** sind keine neue

development. Geopolitical claims are almost as old as human history itself, for geopolitics was and always is associated with power, influence, control and domination. What has changed in the last decades of human history is the technological possibilities, the means and methods of "seizing power" and the ongoing loss of humanity, values, democracy and an almost complete loss of diplomacy and peace efforts. A development that raises questions such as, for example, whether the homo sapiens has reached the end of its path and whether humanity itself is initiating its own demise through pride, stupidity and indescribable decadence. Imperial claims, domination, power and crises - another dark epoch in the history of mankind! The lecture series briefly presented below is devoted to these circumstances.

Beginning with the theoretical model of "political realism", about different dogmas of an eroding empire, about historical as well as current manifestations of power struggles in globalizing and trade-oriented constellations. Also discussed are violent system changes up to alliances, which are no longer dedicated to the exclusive defense of democratic and "Western" values, but lead human civilization to the abyss in the context of their alliances of active aggression. This new lecture series is **structured in three sections**:

- I. **The order of the world**
- II. **divide and rule (divide et impera)**
- III. **geopolitics, power, globalization and trade conflicts**

For more information, please visit the following link:  
[www.gowalz.org/lectureprojects/index.html](http://www.gowalz.org/lectureprojects/index.html)



## New lecture series

### "What We Can Learn from ..."

Important people and their role in and for contemporary history



EN: "*Historia magistra vitae - History is the teacher of life*" (Cicero) what significant wisdom!

Entwicklung. Geopolitische Ansprüche sind fast so alt wie die Menschheitsgeschichte selbst, denn Geopolitik war und ist immer verbunden mit Macht, Einfluss, Kontrolle und Herrschaft. Was sich in den letzten Dekaden der Menschheitsgeschichte geändert hat, sind die technischen Möglichkeiten, die Mittel und Methoden zur „Machtergreifung“ und der andauernde Verlust von Menschlichkeit, Werten, Demokratie und ein nahezu vollständiger Verlust von Diplomatie und Friedensbestrebungen. Eine Entwicklung, welche Fragen aufwirft wie beispielsweise, ob der Homo-Sapiens am Ende seines Weges angekommen ist und ob die Menschheit ihr eigenes Ende durch Hochmut, Dummheit und eine unbeschreibliche Dekadenz gerade selbst einleitet. Imperiale Ansprüche, Herrschaft, Macht und Krisen - eine weitere dunkle Epoche in der Geschichte der Menschheit! Diesen Umständen widmet sich die im Folgenden kurz vorgestellte Vorlesungsreihe.

Beginnend mit dem Theoriemodell des „politischen Realismus“, über verschiedene Dogmen eines erodierenden Imperiums, über historische wie auch aktuelle Ausprägungen von Machtbestrebungen in globalisierenden und handelsorientierenden Konstellationen. Diskutiert werden ebenfalls gewaltorientierte Systemveränderungen bis zu Allianzen, welche sich nicht mehr der ausschließlichen Verteidigung demokratischer und "westlicher" Werte verschrieben hat, sondern im Rahmen ihrer bündnishaften aktiven Aggression, welche die menschliche Zivilisation an den Abgrund führt. Diese neue Vorlesungsreihe ist in **drei Bereiche strukturiert**:

- I. **Die Ordnung der Welt**
- II. **Teile und herrsche (Divide et impera)**
- III. **Geopolitik, Macht, Globalisierung und Handelskonflikte**

Weitere Informationen können Sie unter dem folgenden Link abrufen:

[www.gowalz.org/lectureprojects/index.html](http://www.gowalz.org/lectureprojects/index.html)

## Neue Vorlesungsreihe

### "Was wir von... lernen können"

Bedeutende Personen und ihre Rolle in und für die Zeitgeschichte

GE: "*Historia magistra vitae - Die Historie ist die Lehrerin des Lebens*" (Cicero) welche bedeutende Weisheit! Doch leider generiert das Verhalten von Politik und Gesellschaft eine neue Denkweise, welche

But unfortunately the behavior of politics and society generates a new way of thinking, which does not want to accept this wisdom (anymore). It is a dangerous trend to close oneself to the achievements and the ways of thinking of the past generations and to represent the ideological opinion that the knowledge of the past generations is obsolete for the present time and for the present generation.

It is precisely the experiences, the knowledge and also the mistakes of these "persons" that give us the chance today to shape things better. It was these certain "persons" who shaped history through their deeds. What can we now learn from these "persons"? Many lost their lives through their own arrogance or plunged entire systems into the abyss. That is why it is precisely these "persons" to whom the series of lectures briefly described below is dedicated. It is incomprehensible that the opportunity to learn from these experiences has disappeared from the circle of German and European education. As Winston Churchill once opined, "Most people are willing to learn, but very few to be taught."

**The lecture begins** with an introduction of the "person", discusses the creative phases and the important characteristics. These are generalized in an analysis and reflected into the present time. After a summary, these characters are presented for discussion. Note: The series of "persons" will of course be constantly supplemented and expanded. For example: *Metternich, Kissinger, Magellan, Le Bon ...*

**For more information**, please visit the following link: [www.gowalz.org/lectureprojects/index.html](http://www.gowalz.org/lectureprojects/index.html)

## News from A.I.P.S. Tenerife

### **Preview for the summer of 2024:**

#### **»The AIPS-Conferences«**

*Diplomacy & Democracy Seminars in the spirit of Perikles and Platon*

**EN:** In one of the most attractive places in the Atlantic Ocean lies **the A.I.P.S.**, the "**Atlantic Institute of Political Science**". In 2023, the Institute opened its doors on the Canary Island of Tenerife and aims to teach democracy, diplomacy and political issues through seminars, lectures and academic-scientific projects.

diese Weisheit nicht (mehr) wahrhaben möchte. Es ist ein gefährlicher Trend, sich den Errungenschaften und den Denkweisen der vergangenen Generationen zu verschließen und die ideologische Meinung zu vertreten, dass das Wissen der vergangenen Generationen, für die heutige Zeit und für die heutige Generation obsolet sei.

Gerade die Erfahrungen, das Wissen und auch die Fehler dieser „Personen“, geben uns heute die Chance, die Dinge besser zu gestalten. Es waren diese bestimmten „Personen“, welche durch ihre Taten die Geschichte prägten. Was können wir nun von diesen "Personen" lernen? Viele verloren durch ihre eigene Überheblichkeit das Leben oder stürzten ganze Systeme in den Abgrund. Darum sind es genau diese „Personen“, denen sich die im Folgenden kurz beschriebene Vorlesungsreihe widmet. Es ist unbegreiflich, dass die Chance, von diesen Erfahrungen zu lernen, aus dem Kreis der deutschen und europäischen Bildung verschwunden ist. Wie meinte einst Winston Churchill: „Die meisten Menschen sind bereit zu lernen, aber nur die wenigsten, sich belehren zu lassen.“

**Die Vorlesung beginnt** mit einer Vorstellung der „Person“, diskutiert die Schaffensphasen und die wichtigen Eigenschaften. Diese werden in einer Analyse verallgemeinert und in die heutige Zeit reflektiert. Nach einem Resümee werden diese Charaktere zur Diskussion gestellt. Anmerkung: Die Reihe der „Personen“ wird selbstverständlich ständig ergänzt und erweitert. Wie zum Beispiel: *Metternich, Kissinger, Magellan, Le Bon ...*

**Weitere Informationen** können Sie unter dem folgenden Link abrufen:

[www.gowalz.org/lectureprojects/index.html](http://www.gowalz.org/lectureprojects/index.html)

## Neues aus dem A.I.P.S. Teneriffa

### **Vorschau auf den Sommer 2024:**

#### **»The AIPS-Conferences«**

*Diplomatie- & Demokratieseminare im Geiste von Perikles und Platon*

**GE:** An einem der attraktivsten Orte im Atlantik liegt das **A.I.P.S.**, das "**Atlantik Institute of Political Science**". 2023 eröffnete das Institut seine Tore auf der Kanareninsel Teneriffa und hat sich zum Ziel gesetzt, Demokratie, Diplomatie und politische Themen in Seminaren, Vorträgen und akademisch-wissenschaftlichen Projekten zu vermitteln.

Knowledge and creativity cannot be created within the boundaries of a subject area, but intelligence can only emerge when people discuss, research and work beyond the boundaries of individual subject areas. Multi-perspective knowledge means leaving these barriers, thinking outside the box, critically and abstractly recognizing the connections, illuminating them and realistically grasping as well as evaluating the result. Only in this way it is possible to "think outside the box" and to discuss and act in a goal-oriented way and only then it is also possible to put oneself in the position of another nation, its political elites and its population.

"The AIPS Conferences" basically last four days and deal with different topics of international politics, geopolitics as well as political communication in historical reflection. Speakers are distinguished experts in politics, science, philosophy and research. The program also includes excursions in the areas of culture, music, history, science, and country and people. The first day of the event is the day of arrival. The last day of the event is the day of departure. The basic schedule is as follows (non-binding framework):

**Day 1:** Arrival and welcome

**Day 2:** **08:30 - 10:00** **Lecture 1**  
**10:15 - 11:45** **Lecture 2**  
*12:00 - 13:00 Lunch*  
**13:15 - 14:45** **Lecture 3**  
 15:30 - 18:00 Cultural or sports event  
 18:30 - 19:30 *Dinner*

**Day 3:** **08:30 - 10:00** **Lecture 4**  
**10:15 - 11:45** **Lecture 5**  
*12:00 - 13:00 Lunch*  
**13:15 - 14:45** **Lecture 6**  
 15:30 - 18:00 Cultural or sports event  
 18:30 - 19:30 *Dinner*

**Day 4:** Farewell and departure

Wissen und Kreativität dürfen nicht innerhalb der Grenzen eines Fachgebietes entstehen, sondern Intelligenz kann nur entstehen, wenn über die Grenzen der einzelnen Fachgebiete hinaus diskutiert, geforscht und gearbeitet wird. Multiperspektives Wissen bedeutet diese Schranken zu verlassen, die Gedanken querzudenken, kritisch und abstrakt die Zusammenhänge zu erkennen, diese zu beleuchten und das Ergebnis realistisch zu erfassen sowie zu bewerten. Nur auf diese Weise ist es möglich, über den „Tellerrand zu blicken“ und zielorientiert zu diskutieren und zu agieren und nur dann ist es ebenfalls möglich, sich in die Lage einer anderen Nation, deren politischen Eliten und deren Bevölkerung hineinzusetzen.

"The AIPS Conferences" dauern grundsätzlich vier Tage und befassen sich mit unterschiedlichen Themen der internationalen Politik, Geopolitik sowie der politischen Kommunikation in der historischen Reflexion. Die Referenten sind ausgewiesene Fachleute aus Politik, Wissenschaft, Philosophie und Forschung. Zum Programm gehören zudem Exkursionen im Bereich Kultur, Musik, Geschichte, Wissenschaft sowie Land und Leute. Der erste Veranstaltungstag ist der Anreisetag. Der letzte Veranstaltungstag ist der Abreisetag. Der grundsätzliche Ablauf gestaltet sich wie folgt (unverbindliche Rahmenstruktur):

**Tag 1:** Anreise und Begrüßung

**Tag 2:** **08:30 - 10:00 Uhr** **Vortrag 1**  
**10:15 - 11:45 Uhr** **Vortrag 2**  
*12:00 - 13:00 Uhr Mittagsessen*  
**13:15 - 14:45 Uhr** **Vortrag 3**  
 15:30 - 18:00 Uhr Kultur- oder Sportevent  
 18:30 - 19:30 Uhr *Abendessen*

**Tag 3:** **08:30 - 10:00 Uhr** **Vortrag 4**  
**10:15 - 11:45 Uhr** **Vortrag 5**  
*12:00 - 13:00 Uhr Mittagsessen*  
**13:15 - 14:45 Uhr** **Vortrag 6**  
 15:30 - 18:00 Uhr Kultur- oder Sportevent  
 18:30 - 19:30 Uhr *Abendessen*

**Tag 4:** Verabschiedung und Abreise



***"See you in summer 2024 on Tenerife!"***

## Room with a view

### »The Nordstream Case«

*Dr. Daniele Ganser: USA and Norway have blown up Nord Stream (10.02.23)*

**EN:** "On September 26, 2022, the Nord Stream 1 and Nord Stream 2 natural gas pipelines in the Baltic Sea were destroyed by a terrorist attack. Nord Stream 1 previously supplied Germany with natural gas from Russia. On February 8, 2023, U.S. journalist Seymour Hersh revealed that U.S. President Joe Biden had ordered the attack. The conspirators who planned the attack included *Victoria Nuland* (Under Secretary of State for Political Affairs as of May 2021. As of July 28, 2023, she is acting U.S. Assistant Secretary of State), Secretary of State *Anthony Blinken*, and National Security Advisor *Jake Sullivan*. In June 2022, U.S. Navy divers attached C4 explosives to the pipelines. The cover was NATO's "BALTOPS 2022" exercise, which gathered 7,000 troops and 50 ships from 14 countries in the Baltic Sea in June 2022. Three months later, on September 26, 2022, a Norwegian P8 Poseidon spy plane dropped a buoy, it detonated the explosives a few hours later, destroying the Nord Stream pipelines on September 26, 2022."

#### Link:

<https://www.youtube.com/watch?v=pTac78tYUn8>  
(Call date: 14.08.2023)

#### Source:

*Dr. Daniele Ganser* is a Swiss historian and peace researcher. He is the director of the Swiss Institute for Peace and Energy Research (SIPER).

## Literature resources:

### »Room with a few«:



- .
- .
- .
- .

## Room with a view

### »Der Fall Nordstream«

*Dr. Daniele Ganser: USA und Norwegen haben Nord Stream gesprengt (10.02.23)*

**GE:** "Am 26. September 2022 wurden die Erdgaspipelines Nord Stream 1 und Nord Stream 2 in der Ostsee durch einen Terroranschlag zerstört. Nord Stream 1 versorgte zuvor Deutschland mit Erdgas aus Russland. Am 8. Februar 2023 deckte der US-Journalist Seymour Hersh auf, dass US-Präsident Joe Biden den Auftrag für diesen Anschlag gegeben hatte. Zu den Verschwörern, die den Anschlag planten, gehörte *Victoria Nuland* (ab Mai 2021 Staatssekretärin für politische Angelegenheiten. Seit dem 28. Juli 2023 ist sie geschäftsführende US-amerikanische Vizeaußenministerin), Aussenminister *Anthony Blinken* und Sicherheitsberater *Jake Sullivan*. Im Juni 2022 befestigten Taucher der US-Marine C4 Sprengstoff an den Pipelines. Als Tarnung diente die NATO-Übung "BALTOPS 2022", bei der sich im Juni 2022 in der Ostsee 7000 Soldaten und 50 Schiffe aus 14 Ländern versammelten. Drei Monate später, am 26. September 2022, warf ein norwegisches Spionageflugzeug vom Typ P8 Poseidon eine Boje ab, diese zündete wenige Stunden später den Sprengstoff und zerstörte die Nord-Stream-Pipelines am 26. September 2022."

#### Link:

<https://www.youtube.com/watch?v=pTac78tYUn8>  
(Abrufdatum: 14.08.2023)

#### Quelle:

*Dr. Daniele Ganser* ist Schweizer Historiker und Friedensforscher. Er ist Leiter des Swiss Institute for Peace an Energy Research (SIPER).

#### (1) *Dr. Daniele Ganser.*

<https://www.danieleganser.ch/>  
<https://www.youtube.com/watch?v=pTac78tYUn8>



## Timetable

### An overview of the current events and lectures

The events take place primarily in cooperation with **A.I.P.S. Tenerife** and are both face-to-face and online events.

## Terminübersicht

### Eine Übersicht der aktuellen Veranstaltungen und Vorlesungen

Die Veranstaltungen finden primär in Zusammenarbeit mit dem **A.I.P.S. Tenerife** statt und sind Präsenz- sowie Onlineveranstaltungen.

Date	Topic	Destination	Info
<b>2023</b>			
14.12.2023	Eine neue Strategie für den Westen. Im Sinne von <i>Helmut Schmidt</i> ?	Tenerife	VIP / The "Thursday Society"
15.12.2023	<b>Geopolitik 1:</b> Russland gehört zu Europa!	online	Pub / L3 / EN+GE
19.12.2023	<b>Geopolitik 2:</b> Krise als Mittel zur Herrschaft und zu Legitimation für Macht	online	Pub / L3 / EN+GE
12.01.2024	<b>Geopolitik 3:</b> Regime Change und die bündnishaft aktive Aggression	online	Pub / L3 / EN+GE

## **2024**

19.01.2024	<b>Geopolitik 4:</b> Die USA, die Monroe-Doktrin und <i>Theodore Roosevelt</i>	online	Pub / L3 / EN+GE
26.01.2024	<b>Geopolitik 5.1:</b> Die NATO-Osterweiterung Teil 1	online	Pub / L3 / EN+GE
02.02.2024	<b>Geopolitik 5.2:</b> Die NATO-Osterweiterung Teil 2	online	Pub / L3 / EN+GE
09.02.2024	<b>Propaganda 1:</b> Politics and Science in the Clutches of the Elites	online	Pub / L2 / EN+GE
16.02.2024	<b>Propaganda 2:</b> Propaganda and its play with the Homo-Sapiens	online	Pub / L2 / EN+GE
23.02.2024	<b>Propaganda 3:</b> Propaganda, Power and Madness	online	Pub / L2 / EN+GE
01.03.2024	<b>Propaganda 4:</b> Propaganda and the psychology of the masses. In the spirit of <i>Gustave Le Bon</i>	online	Pub / L2 / EN+GE

\* Subject to change without notice. There is no legal or other claim to participation in the above-mentioned events. (Änderungen vorbehalten. Es besteht kein rechtlicher oder sonstiger Anspruch auf Teilnahme der o.g. Veranstaltungen.)

## // PERFORMANCE (DURCHFÜHRUNG)

- Pub: Public (öffentlich)
- nPub: Non-public (nicht öffentlich)
- VIP: Privat (privat)
- Language: EN = English / ES = Spanish / GE = German
- L: Level 1-3 (Amount of the respective course fees / Höhe der jeweiligen Kursgebühren)  
*Level 1: 35,00 €/Person; Level 2: 65,00 €/Person, Level 3: 95,00 €/Person*
- Onl: Online Event (Onlineveranstaltung)
- Ftf: Face-to-face (Präsenzveranstaltung)
- Time window: 17:00 - 19:00 (Level 1) / 17:00 - 20:00 (Level 2+3)